

## 同位素稀释质谱法测定高放废液中的铀

@刘永福\$中国原子能科学研究院!北京 102413 @傅淑纯\$中国原子能科学研究院!北京 102413 @朱道宏\$中国原子能科学研究院!北京 102413

收稿日期 1992-1-27 修回日期 网络版发布日期:

**摘要** 用双同位素稀释质谱法测定高放废液中的微量铀,采用TBP/Kel-F粉反相分配色层法分离铀,双稀释剂分别为浓缩~(235)U及~(238)U,铀同位素丰度比的质谱测定相对标准误差优于0.1%,化学处理及质谱测定全流程铀的空白值为 $3\times 10^{-9}$ g,方法检测限对于铀为 $1\times 10^{-9}$ g,高放废液中微量铀测定结果不确定度为±2%。

**关键词** [高放废液](#) [铀](#) [同位素稀释质谱法](#)

分类号

### DETERMINATION OF URANIUM IN HIGH-LEVEL LIQUID WASTE(HLLW) BY ISOTOPE DILUTION MASS SPECTROMETRY

LIU YONGFU FU SHUCHUN ZHU DAOHONG(China Institute of Atomic Energy. P. O. Box 275, Beijing. 102413)

**Abstract** The determination of uranium in HLLW by double isotope dilution mass spectrometry is described. Uranium is separated from HLLW by TBP/Kel-F reversed-phase partition chromatography. The spikes are enriched in ~(235)U and ~(238)U, respectively. The relative standard error is better than 0.1% for the determination of uranium isotope abundance ratio by mass spectrometry. The blank value of whole procedure is  $3\times 10^{-9}$ g and the detectable limit of the method is  $1\times 10^{-9}$ g for uranium. The uncertainty of the determination is 2% for uranium content in HLLW.

**Key words** [HLLW](#)[Uranium](#)[Isotope dilution mass spectrometry](#).

DOI

通讯作者

#### 扩展功能

##### 本文信息

► [Supporting info](#)

► [\[PDF全文\]\(2332KB\)](#)

► [\[HTML全文\]\(0KB\)](#)

► [参考文献](#)

#### 服务与反馈

► [把本文推荐给朋友](#)

► [文章反馈](#)

► [浏览反馈信息](#)

#### 相关信息

► [本刊中包含“高放废液”的相关文章](#)

► [本文作者相关文章](#)